
Protokół nr IV / 2015 

z Sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

25 lutego 2015 r. 

 
 

 

                 Obrady IV sesji Rady Gminy w Krzemieniewie odbyły się w dniu  22 lutego 2015 

r. o godz. 13,00 w sali Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który serdecznie powitał 

obecnych radnych a w imieniu Rady zaproszonych gości i sołtysów (listy obecności stanowią 

załączniki nr 1 i 2 i 3 do protokółu). 

 

Przewodniczący  - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze udział 12 

radnych, 3 radnych złożyło informację że na obrady spóźnią się z powodów osobistych, 

zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie poinformował radnych, o konieczności wprowadzenia małej korekty do  

przesłanego wraz z zaproszeniem porządku obrad i zaproponował  wprowadzenie punktu 3 

Wystąpienie Starosty Leszczyńskiego pana Jarosława Wawrzyniaka oraz zmianę kolejności 

punktów   6 i 7. 

Po korekcie przedstawił następujący porządek obrad : 

 

1. Otwarcie, powitanie gości i zebranych. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

3. Wystąpienie Starosty Leszczyńskiego. 

4. Pytania, wnioski i interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale  

Nr III/12/2014 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 15 grudnia 2014r. ( druk nr 15) 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Krzemieniewo na 

2015 rok. ( druk nr 17) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania  zmiany w wieloletniej prognozie finansowej 

na lata 2015 – 2018. ( druk nr 16) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Leszczyńskiego w roku 

2015 . ( druk nr 18) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. (druk nr 19) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu 

Poręczeń Kredytowych sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu. ( druk nr 20) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. (druk nr 

21) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postepowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez gminę 



Krzemieniewo oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania 

tych kryteriów. ( druk nr 22) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krzemieniewo. ( druk nr 23) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2015. ( druk nr 

24) 

15. Informacja na temat podziału środków finansowych na kluby sportowe w 2015 r. 

16. Wolne głosy. 

17. Zakończenie. 

 
Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku obrad, przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad.p.2. 

Przewodniczący Rady poinformował radnych , że projekt protokołu z sesji był wyłożony do 

wglądu  w Sekretariacie , natomiast kolegom radnym, którzy podali swój adres e-mail 

protokół ten został przesłany na skrzynkę pocztową. 

Następnie zaproponował, aby przegłosować  protokół z III Sesji,  która odbyła się w dniu  

22 grudnia 2014 r. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 12 obecnych na sesji radnych. 

Protokół został przyjęty większością głosów. 

 

Ad.p.3.  

Przewodniczący Rady podziękował panu Staroście Leszczyńskiemu za przyjęcie zaproszenia 

na sesję Rady Gminy i poprosił o krótkie zapoznanie radnych z planem działania Powiatu. 

Pan Jarosław Wawrzyniak – Starosta Leszczyński przedstawił Strategię Powiatu w 

zakresie robót drogowych. 

Podkreślił, że gmina Krzemieniewo była jedną z większych gmin, w zakresie współpracy, na 

której najwięcej wykonywało się robót drogowych poprzez współfinansowanie. 

Wyjaśnił , że w roku bieżącym tak się złożyło, że gmina Krzemieniewo jest poza planem 

działania, ponieważ jest okazja , aby pozyskać środki ze „schetynówki” na dwie duże 

inwestycje drogowe na terenie gminy Osieczna i gminy Rydzyna. 

Ponadto wymienił również konieczność naprawy drogi z Leszna do Jezierzyc, która jest 

bardzo zniszczona i należy ją potraktować priorytetowo. Koszt naprawy tej drogi tj. ok. 700 

tys. zł.. 



Zaplanowano na drogę w gminie Osieczna  kwotę ok. 6,5 mln. zł.  i 6 mln. zł na drogę w 

gminie Rydzyna.  Jeżeli Powiat nie zamknie  się w tych kwotach do przetargu, to nie otrzyma 

dofinansowania ze środków „schetynówki”. 

Podkreślił, że wymienione zadania są priorytetem w roku bieżącym do wykonania przez 

Powiat. 

Po wykonaniu tych zadań wróci się do zadań mniejszych na terenie gmin należących do 

Powiatu poprzez utrwalanie dróg i budowie chodników i ścieżek rowerowych. 

Poinformował, że Powiat ma na utrzymaniu 400 km dróg. 

Ponadto odniósł się do przesłanego Wójtom pisma, w którym poinformował, że w związku z 

pracami nad projektem pn., Partnerstwo Obszaru funkcjonalnego dla wzmocnienia rozwoju i 

spójności społeczno–gospodarczej Aglomeracji Leszczyńskiej” z inicjatywy Wójtów i 

Burmistrzów, decyzją Rady Partnerstwa, postanowiono o opracowaniu dokumentacji 

techniczno – budowlanej dla ścieżek rowerowych biegnących na terenie gmin Powiatu 

Leszczyńskiego, które mają stworzyć docelowo wspólną i spójną sieć ścieżek pieszo – 

rowerowych.  Zauważył , że Włodarze gmin wyznaczyli na mapie dość gęstą sieć ścieżek 

rowerowych przebiegających wzdłuż dróg powiatowych. Z uwagi na przebieg tych 

planowanych tras w pasie dróg powiatowych, czuje się jako zarządca dróg powiatowych-  w 

obowiązku zajęcia stanowiska co do możliwości budowy tych ścieżek w perspektywie do 

roku 2030. Poinformował , że władze Powiatu zdecydowały w najbliższych latach w jak 

największym stopniu inwestować w drogi powiatowe, w związku z pogarszającym się stanem 

technicznym tych dróg, które stanowią bardzo ważne ciągi komunikacyjne w naszym 

regionie. Te potrzeby oraz możliwości finansowe powiatu powodują, że władze Powiatu 

zamierzają alokować środki w infrastrukturę drogową i w najbliższych latach nie planują 

budowy nowych odcinków ścieżek rowerowych, nawet w przypadku deklaracji współudziału 

finansowego gmin. 

Pismo takie zostało przesłane, aby Wójtowie mieli to na uwadze podejmując ostateczne 

decyzje w zakresie wskazania ścieżek rowerowych na terenie gminy, dla których 

dokumentacja techniczna przygotowana zostanie w 2015 r. ze środków zaplanowanych w 

projekcie Obszaru Funkcjonalnego Aglomeracji Leszczyńskiej. 

 

Radny Radosław Sobecki , zapytał pana Starostę, czy Powiat nie zamierza podejmować 

żadnych zadań zaplanowanych w programie OFAL. 

Pan Starosta odpowiedział, że Powiat w najbliższych latach nie będzie miał możliwości 

dofinansowania ścieżek rowerowych. 



Sołtys wsi Nowy Belęcin – Tadeusz Wojtkowiak, był rozżalony z powodu nie zaplanowania 

środków finansowych w budżecie Powiatu dla gminy  Krzemieniewo, ponieważ zawsze 

współpraca gminy z powiatem dobrze się układała. 

……… 

W trakcie obrad o godz. 13,30  na salę weszło trzech spóźnionych radnych. Od tego czasu w 

obradach uczestniczy 15 radnych tj. 100 % skład rady. 

…....... 

Przewodniczący Rady pan Piotr Sikorski chcąc zamknąć temat współpracy Powiatu z gminą 

poinformował, że ścieżka pieszo –rowerowa przy drodze powiatowej z Garzyna do Górzna 

będzie realizowana w tym roku ze środków budżetu gminy. 

Radny Radosław Sobecki zapytał pana Starostę, czy jeżeli w tym roku nie możemy jako 

gmina liczyć na pomoc finansową  z powiatu, to w latach następnych, gmina też tak będzie 

traktowana. 

Starosta odpowiedział, że jeżeli będzie taka sytuacja, że w wyniku przetargów powiat 

zaoszczędzi jakieś środki, to może będzie można pomóc gminie, ale nie ekstra kilkanaście czy 

kilkadziesiąt ścieżek , które zostały zaplanowane w programie OFAL. 

Poinformował również , że z gminy Krzemieniewo Powiat otrzymał propozycje trzech zadań, 

w tym chodnik z Garzyna do Górzna. 

W trakcie rozmów z Wójtem ustaliliśmy, że w tym roku gmina sama zrobi pewien odcinek 

tego chodnika, a w przyszłym roku Powiat będzie się starał pomóc, ale nie w 100 %. 

Wójt  odniósł się do wypowiedzi Starosty, i poinformował, że na zebraniu w Garzynie 

poinformował mieszkańców, że chodnik w roku bieżącym będzie realizowany ze środków 

budżetu gminy, a w przyszłych latach pomoże Powiat. 

Na terenie gminy mamy również drogi do powierzchniowego utrwalenia i będziemy to 

zadanie realizować również ze swoich środków, ponieważ jeżeli nie zrobimy tego, to drogi 

nie będą się nadawały do użytku. 

Sołtys wsi Karchowo Zygmunt Słodziński zapytał czy droga nr 12 jest przewidziana do 

realizacji. 

Starosta poinformował, że środków na remont kapitalny Dyrekcja Dróg Krajowych nie ma, 

będą naprawiać tylko bardzo niebezpieczne odcinki. Wszystkie środki jakimi dysponuje 

Dyrekcja Dróg Krajowych przeznacza się na drogę  nr 5. 

Radny Stanisław Żabicki zgłosił panu Staroście, że ścieżka pieszo – rowerowa z Pawłowic 

do Luboni w niektórych miejscach się zapada. 



Starosta odpowiedział,  że należy to do bieżącego utrzymania dróg i chodników i takie 

naprawy będą realizowane po wiosennym przeglądzie dróg. 

Radny Piotr Majchrzak zauważył , że ścieżka pieszo – rowerowa z Leszna do Nowego 

Światu była zamiatana, i zapytał czy można to zrobić na odcinku ścieżki w Luboni. 

Przewodniczący Piotr Sikorski jeszcze raz podziękował panu Staroście za przyjęcie 

zaproszenia, i poświęcony czas oraz rzetelne przedstawienie kierunków działania Powiatu. 

 

Ad. p.4. 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady zaprosił do zgłaszania interpelacji, 

wniosków i pytań. 

Radni nie zgłaszali interpelacji, wniosków ani pytań. 

 

Ad. p. 5 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w 

uchwale nr III/12/22014 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 22 grudnia 2014 w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2014 r. 

Wyjaśniła, że konieczność podjęcia uchwały wynika ze stwierdzenia przez Regionalna Izbę 

Obrachunkową w Poznaniu błędu pisarskiego w treści załącznika nr 5 pn. Dotacje udzielane 

w roku 2014 z budżetu gminy Krzemieniewo, w którym w rozdz. 85232 mylnie wpisano 

dotację w kwocie 20.352 zł a winno być 22.012 zł. 

Ponieważ nie zgłaszano uwag do proponowanej uchwały Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie . Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.6. 

Następnie pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy na 

2015 r. 

Wyjaśniła, że w  uchwale uwzględniono nadwyżkę z roku 2014, którą podzielono 

następująco: 

1)  zwrócono jednostkom organizacyjnym gminy zaoszczędzone środki z roku 2014 w kwocie 

łącznej 99.700 zł. 

2) około  10 %wygospodarowanej nadwyżki budżetowej tj. 185.000 zł rozpisano na wydatki 

bieżące roku 2015 , a mianowicie: 

- uzupełnienie kanalizacji sanitarnej w Pawłowicach na ulicy Topolowej – 15.000 zł 



- organizacje składowiska gruzu w Krzemieniewie 12,000 zł 

- dokończenie remontu chodnika w Starym Belęcinie 5.000 zł. 

- uzupełnienie oświetlenia ulicznego na terenie gminy 50.000 zł 

- remonty dróg gminnych 73.000 zł 

- komputeryzację Urzędu Gminy 15.000 zł 

- wdrożenie systemu powiadamiania SMS w kwocie 5.000 zł 

- zakup garażu blaszanego na boisko w Pawłowicach i zagospodarowanie terenu łącznie 

kwota 10.000 zł. 

Kwotę 1.632.704 zł. z wygospodarowanej nadwyżki budżetowej przeznacza się na budowę 

oczyszczalni ścieków i budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Lubonia, Kociugi. 

Drobnin. Krzemieniewo, Garzyn i Górzno. 

 

Radna Henryka Przybylska, poinformowała, że kwota 5.ooo zł na budowę chodnika w 

Starym Belęcinie jest zbyt mała, aby zakończyć inwestycję. 

Radny Krystian Dutkiewicz- powiedział, że martwi go iż Gminny Klub Sportowy jest tylko 

jednym klubem, a boiska do utrzymania są dwa. 

W Pawłowicach  jest boisko utrzymane, a w Garzynie boisko jest zaniedbane i rozkradane. 

Wójt odpowiedział, że nie wie czy stać nas będzie na utrzymanie tylu obiektów sportowych. 

Działacze sportowi raz się dzielą raz się łączą. 

Radny Krystian Dudkiewicz – prosił o dostarczenie informacji nt. wykazu miejsc gdzie 

będzie uzupełniane oświetlenie uliczne na terenie gminy. 

Ponieważ innych uwag nie zgłaszano, po odczytaniu przez panią Skarbnik projektu uchwały, 

Przewodniczący zaproponował, aby uchwałę tę przegłosować .  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr. 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.7 

Pani Skarbnik poinformowała radnych, że w ślad za uchwałą w sprawie zmian do budżetu , 

należy również podjąć uchwałę w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2014-2018. 

Następnie przedstawiła treść proponowanej uchwały.  

Ponieważ nie zgłaszano uwag do proponowanej uchwały Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. 



Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.8. 

W kolejnym punkcie porządku obrad pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

pomocy dla Powiatu Leszczyńskiego w roku 2015. 

Poinformowała, że pomoc finansowa polegała będzie na współfinansowaniu zadania pn. 

modernizacja ewidencji gruntów i budynków – kwota 20.000 zł, oraz budowa ścieżki 

rowerowej przy drodze powiatowej nr 4788 P w Garzynie w kwocie 250.000 zł. 

Ponieważ nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie . Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych . 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.9 . 

Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

Pytań ani uwag  do przedstawionego projektu uchwały nie było w związku z tym 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie . Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych 

radnych . Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Na prośbę radnych Przewodniczący ogłosił 15 min. przerwy w obradach. 

 

Ad. p.10. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i poprosił pana Wójta o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie zwiększenia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 

Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu. 

Wójt po przedstawieniu uchwały wyjaśnił, że Samorządowy Fundusz jest funduszem 

poręczeniowym, którego podstawowym zadaniem jest wspieranie mikro, małych i średnich 

przedsiębiorstw poprzez udzielanie poręczeń spłaty kredytów/pożyczek związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej. 

Radna Maria Kamyczek zapytała czy z naszej gminy ktoś korzystał i czy jest prowadzona 

ewidencja osób lub firm korzystających z tego funduszu. 



Wójt odpowiedział, że osoby z naszej gminy korzystają z Funduszu Poręczeń Kredytowych. 

Jeżeli,  Komisje Rady chciałyby się zapoznać z działalnością Funduszu to można zaprosić 

panią Prezes w celu dokładniejszego zapoznania się z jego działalnością .  

W naszej gminie Fundusz poręczył  kredyty na około 1 mln. zł.  

Ponieważ innych pytań nie było Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych, uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.11. 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 

sołeckich.  

Poinformowała że terminarz zebrań zostanie opublikowany w gazecie gminnej „Życie Gminy 

Krzemieniewo” 

Ponieważ nie zgłaszano uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.12. 

Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 

postepowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez gminę 

Krzemieniewo oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych 

kryteriów przedstawił pan Wójt Andrzej Pietrula. 

Wyjaśnił, że kryteria obowiązujące na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego oraz 

niezbędne dokumenty do ich potwierdzania zostały skonsultowane z dyrektorami przedszkoli 

na terenie gminy Krzemieniewo. 

Ponieważ pytań, ani uwag nie zgłaszano Przewodniczący przeprowadził głosowanie. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 

i stanowi zał. nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 



Ad.p.13. 

W kolejnym punkcie obrad pan Ryszard Patelka – Zastępca Wójta – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krzemieniewo. 

Wyjaśnił, że zgodnie z przepisami ustawy o ochronie zwierząt gmina określa Program opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi. Program ten obejmuje swoim zakresem realizacje takich zadań 

jak: 

- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, opiekę nad wolno 

żyjącymi kotami , odławianie bezdomnych zwierząt, obligatoryjna sterylizację albo kastrację 

zwierząt w schroniskach, poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, usypianie 

ślepych miotów, zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 

drogowych z udziałem zwierząt. 

W programie wskazano wysokość środków finansowych planowanych na ich realizację. 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego programu. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie . Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych 

radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.p.14. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Marek Garbacz przedstawił projekt uchwały w 

sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej w roku 2015 r. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano uwag. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała 

została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.p.15. 

Informację Wójta o wysokości dotacji dla klubów sportowych w roku 2015 r. przedstawiła 

pani Skarbnik w pkt 6 porządku obrad.  

 

Ad. p. 16. 

W wolnych głosach i wnioskach Przewodniczący Rady poprosił radnego Radosława 

Sobeckiego o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2014 r. 

Radny Sobecki poinformował, ze Komisja Rewizyjna pracowała zgodnie z przyjętym 

planem pracy Komisji na 2014 r. 



Członkowie komisji nie stwierdzili nieprawidłowości w działalności Wójta. 

Przewodniczący Rady po wystąpieniu radnego Sobeckiego  poinformował radnych, że 

otrzymał informację nt. działalności Policji w 2014 r. i gdyby któryś z kolegów radnych 

chciał się zapoznać, to chętnie udostępni dokument. 

Następnie odczytał treść pisma Agencji Rolnej Skarbu Państwa w sprawie propozycji 

podłączenia mieszkańców wsi Oporowo i Oporówko do oczyszczalni ścieków w Łęce 

Wielkiej, gmina Poniec. 

Pan Wójt na prośbę pana Przewodniczącego ustosunkował się do treści pisma i 

poinformował, że pierwsza propozycja ze strony Agencji była taka, abyśmy przejęli tę 

oczyszczalnię, jednak nie zgodziliśmy się. 

Agencja ma problem z tą oczyszczalnią, ponieważ nie jest rentowna , koszt eksploatacji tej 

oczyszczalni to ok. 37 zł za 1 m
3
 ścieków, mieszkańcy nie byliby w stanie zapłacić takich 

pieniędzy za ścieki. 

Następnie Przewodniczący Rady podjął temat dzierżaw ziemi sołeckiej . 

Poinformował , że na zebraniach wiejskich będzie przygotowany materiał, aby w protokole z 

zebrania wiejskiego wprowadzić zapis w sprawie dzierżawy ziemi sołeckiej sołtysowi, w 

zamian za pracę na rzecz wsi. 

Radny Leszek Kruk zgłosił potrzebę wprowadzenia nazwy ulicy w Krzemieniewie na 

osiedlu Przylesie za stacją paliw pana Kamińskiego. 

Radny Krystian Dudkiewicz – zaproponował, aby postawić kilka ławek przy ścieżce pieszo-

rowerowej z miejscowości  Zbytki w kierunku do Garzyna. 

Sołtys wsi Kociugi Stanisław Józefiak – prosił, aby wyjaśnić sprawę opłat za korzystanie z 

sal wiejskich. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że opłaty za salę są ustanowione poprzez zarządzenie Wójta, które 

otrzymali do wiadomości wszyscy sołtysi, opłata za salę naliczana jest za 1 pełną dobę. 

Radny Marek Garbacz – poinformował, że gminy ościenne i miasto Leszno wiedzą już, że 

na inwestycje z programu OSI otrzymają kilkanaście mln euro z nowej perspektywy unijnej. 

Zapytał czy istnieją jakieś inne programy w ramach których nasza gmina mogłaby również 

pozyskać równie znaczące środki na kanalizację ? 

Wójt odpowiedział, że gmina Krzemieniewo uczestniczy w programie OFAL, program OSI 

jest stworzony tylko dla gmin graniczących z miastem Leszno, tj. gm. Osieczna, Rydzyna i 

Święciechowa. 



W programie OFAL nie ma zapisanej kanalizacji, ponieważ nie można realizować 

jednostkowej inwestycji poprzez ten program, jednak zapisana jest ochrona wód i być może 

będzie można otrzymać jakieś dofinansowanie w tej dziedzinie.  

Z programu OFAL można pozyskać środki tylko na wykonanie dokumentacji oraz  strategię 

działania. Nie można pozyskać środków na inwestycje. 

Radny Michał Michalski prosił o zwiększenie bezpieczeństwa przy szkole w Pawłowicach, 

zaproponował założenie progu zwalniającego. 

Wójt odpowiedział, że można rozważyć założenie progu zwalniającego , ale jest grupa 

mieszkańców za i przeciw. 

Radny Krystian Dutkiewicz zapytał, czy w gminie miała miejsce sprawa bezpłatnego 

przejęcia jakiejś drogi. 

Wójt odpowiedział, że nie było takiej sytuacji. 

Radna Katarzyna Wysocka poruszyła sprawę przejścia na ulicy Mielżyńskich w 

Pawłowicach dla dzieci wysiadających z autobusu. 

Wójt poinformował, że jak będzie powołany nowy Kierownik Rejonu Dróg Powiatowych , to 

zostanie poproszony i przekażemy mu wszystkie sprawy dot. bezpieczeństwa na drogach 

powiatowych na terenie naszej gminy. 

Na zakończenie dyskusji pan Wójt poinformował, o sprawie powiadomień SMS, aplikacja 

jest już założona i będziemy informować zalogowanych mieszkańców o ważnych 

wydarzeniach w gminie SMS-em na telefon. 

 

Ad. p. 17. 

 Ponieważ innych  spraw nie poruszano Przewodniczący Rady  podziękował wszystkim 

obecnym za uczestnictwo w sesji. 

Obrady zamknął o godz. 15
30

. 
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